
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání  

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV  

a) Hlasování per rollam – potvrzení  

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)  

a) Plénum ČOV  

b) Jmenování auditora ČOV 2023  

4. Ekonomika ČOV (L. Varhaník)  

a) Aktuální informace  

5. Různé  

 

 
1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 

J. Kejval zahájil zasedání, přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. Představil Nikol Kučerovou, novou 
členku VV, předsedkyni Komise sportovců. 
J. Kejval pogratuloval P. Ditrichovi k úspěchu baseballistů a P. Fouskovi ke zvolení do exekutivy UEFA.  
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 7. 3. 2023.  

U2/1/26-04-2023 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV, ve kterém bylo upraveno 

usnesení U3/1/07-03-2023 následovně: VV bere na vědomí vznik expertní komise k otázce účasti 

ruských a běloruských sportovců na OH, vedenou Michaelem Žantovským.   

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 3 / 26. 04. 2023 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník 

J. Bloudek, P. Fousek, P. Hulinský, M. Ježdík, A. Kliment, N. Kučerová, H. Moučková, K. 

Neumannová, M. Pakosta, O. Plachá, J. Pollert, Š. Strachová, Z. Sýkora, O. Svojanovský, G. 

Waage   

Omluveni: M. Bohman, P. Ryška, M. Petrásek (předseda LR ČOV) 

Hosté: N. Černá, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, J. Létal, M. Popelová, B. Žehanová 

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

U2/2/26-04-2023 VV ČOV potvrdilo své hlasování per rollam, že v souvislosti s kontrolou NSA a 

požadavkem vedoucího Oddělení kontroly dotací Ing. Slivky o předložení účetního deníku (účetní třída 5) 

ČOV za rok 2021, VV ČOV souhlasí se zasláním tohoto dokumentu NSA. 

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval zejména o činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV: 

• Účast ruských a běloruských sportovců na OH 

J. Kejval zmínil vystoupení D. Svobody v České televizi, které vedlo k jeho odstoupení z pozice 

předsedy Komise sportovců a člena VV ČOV.  

Dokud trvá ruská agrese, Český olympijský výbor jednoznačně podporuje sankce vůči Rusku a 

Bělorusku, které Mezinárodní olympijský výbor přijal v loňském roce a které znovu potvrdil na 

svém posledním zasedání VV MOV. MOV také nedoporučuje jakoukoli účast ruských či 

běloruských týmů. Stejně tak jako sportovců a členů doprovodu ve smluvním vztahu s armádou  

či bezpečnostními složkami nebo těch, kteří aktivně podporují válku. 

 

Český svaz biatlonu ústy jeho předsedy Jiřího Hamzy avizoval, že předloží na Plénu ČOV svůj 

návrh usnesení.  

Návrhy dvou usnesení na Plénum ČOV: 

Usnesení VV ČOV: 

Pokračovat v jednoznačné podpoře sankcí vůči Rusku a Bělorusku, které Mezinárodní olympijský 

výbor přijal 28. února 2022, a hledat cesty, jak po dobu trvání agrese Ruska a Běloruska znemožnit 

start sportovců z těchto zemí na olympijských hrách v Paříži a také v olympijských kvalifikacích, a 

zabránit tak, aby totalitní země mohly zneužít olympijské hry pro svou propagandu. 

Usnesení Českého svazu biatlonu: 

Plénum ČOV nesouhlasí s jakoukoli formou účasti Ruska a Běloruska v kvalifikacích na OH 2024, 

popřípadě na OH 2024, po dobu trvání válečného konfliktu na Ukrajině. Plénum ČOV plně podporuje 

doposud uvalené sankce na Rusko a Bělorusko. Pověřuje předsedu ČOV a VV ČOV, aby se při dalším 

vyjednávání na půdě MOV řídili postojem Pléna ČOV. 

 

• Finance 

J. Kejval informoval o personální situaci v NSA a stavu vyplácení prostředků svazům. Předseda 

NSA O. Šebek bude přítomen na Plénu ČOV.  

 

• Zpráva ČSI o tělesné zdatnosti žáků na základních a středních školách 

J. Kejval informoval o výsledcích plošného testování zdatnosti školních dětí, které odpovídají 

zjištěním z projektu Sazka olympijský víceboj. Z výsledků mj. vychází, že chlapci dnes mají horší 

výsledky než dívky před 30 lety.  

ČSI připravuje vlastní opatření vedoucí ke změně v pohybových aktivitách na školách. J. Kejval 

vyjádřil názor, že je třeba směřovat více prostředků do sportu na provoz zařízení a 

infrastrukturu.  



 

 

• Zákon o podpoře sportu 

Zákon vstoupil v platnost 1. 4. 2023. Do dozorčí rady NSA bude jmenováno 10 členů. Sportovní 

hnutí by mělo jednotně požadovat, aby nový zákon byl ve prospěch sportu a šlo do něj více 

prostředků.   

 

• OH Paříž 

Probíhá prodej lístků na mezinárodní úrovni prostřednictvím OnLocation. Svazy mají možnost si 

objednat – na ČOV se mohou obracet na paní Blanku Konečnou. Přípravy Českého domu v parku 

La Villette pokračují, v blízkosti budou další národní domy. Komise pracuje na přípravách 

olympijské kolekce pro ČOT. 

 

• Plénum ČOV  

P. Graclík informoval o organizaci Pléna.  

Jako předsedající Pléna ČOV 27.4. 2023 byl navržen a schválen J. Kejval.  

 

• Stanovy  

A. Károlyi (předseda LR ČOV M. Petrásek byl z pracovních důvodů omluven) informoval, že 

novela Stanov schválená VV ČOV 7. 3. 2023 byla generálním sekretářem zaslána na MOV. MOV 

navrhl několik změn, které byly legislativní radou zapracovány a novela byla odeslána delegátům 

Pléna ČOV.Dne 3.4.023 MOV návrh Stanov ČOV schválil. 

J. Kejval prezentoval složení pléna a poměr zastoupení olympijských/neolympijských svazů, 

složek a dalších členů pro obě varianty novely stanov. Jádrem diskuze byl zejména počet členů 

VV ČOV a složení Pléna ČOV. 

R. Kumpošt zmínil, že podle jeho názoru s členy ČOV a zejména olympijskými svazy neproběhla 

dostatečná diskuze o novele stanov ČOV a navrhuje hlasování o novele stanov odložit a materiál 

dopracovat po projednání s OH svazy. Jedná se o tzv. „protinávrh“ novely Stanov ČOV. 

Předmětem diskuze byl mimo jiné i obsah zadání při přípravě novely.  

 

Diskuze: 

O. Plachá, P. Fousek, J. Kejval, A. Károlyi, J. Bloudek, L. Varhaník, G. Waage, R. Kumpošt, F. 

Šuman, J. Pollert, Z. Haník, M. Pakosta. 

 

• Rovné zastoupení žen  

Diskuse: O. Plachá, J. Kejval 

J. Kejval předkládá po diskusi s Olgou Plachou návrh usnesení týkající se principu rovných příležitostí 

v ČOV. 

U3/1/26-04-2023 VV ČOV schvaluje toto usnesení a doporučuje ke schválení Plénu ČOV: Záměr VV 

ČOV pro rovnost zastoupení žen v komisích, složkách a VV ČOV v souladu s doporučením 

MOV a Agendou 2020 + 5, s cílem zvýšit zastoupení počtu žen minimálně na 30 %, a to 

nejpozději do konce volebního období 2029. 



 

• Jmenování auditora ČOV 2023 

J. Kejval navrhuje pokračovat ve spolupráci s auditorem Emilem Buškem, Interexpert Bohemia, 

s.r.o. 

 

USNESENÍ 

U3/2/26-04-2023 VV ČOV schvaluje předsedu J. Kejvala jako předsedajícího Pléna ČOV 27.4.2023.  

U3/3/26-04-2023 VV ČOV nedoporučuje Plénu ČOV hlasovat o protinávrhu novely Stanov ČOV, které 

zaslal členům VV ČOV dne 21.4.2023 SLČR jménem podepsaných svazů v přiloženém průvodním 

dopise a kterou okomentoval R. Kumpošt. 

Pro: 13 

Proti: 5 

Zdrželi se: 2 

U3/4/26-04-2023 VV ČOV schvaluje toto usnesení a doporučuje ke schválení Plénu ČOV: Plénum ČOV 

jmenuje auditorem ČOV pro rok 2023 společnost INTEREXPERT BOHEMIA s.r.o., se sídlem 

Mikulandská 2, 110 00 Praha 10, zastoupenou Ing. Emilem Buškem.  

 

4. EKONOMIKA ČOV 
L. Varhaník prezentoval zprávu o hospodaření ČOV v roce 2022 a doporučil předložit plénu k hlasování 
druhou variantu návrhu rozpočtu ČOV 2023 i přesto, že alokace 95 mil. Kč od NSA je přislíbena jen ústně.  
V rozpočtu je nutno dořešit odměnu pro štafetu biatlonistek ze ZOH Soči 2014 a Z. Hejnovou z OH 2012 
za dodatečné udělení medailí kvůli porušení antidopingových pravidel ze strany soupeřek.  

 
USNESENÍ 

U4/1/26-04-2023 VV ČOV bere na vědomí přednesenou zprávu, vč. informace o tom, že druhá 

varianta návrhu rozpočtu ČOV pro rok 2023, která byla schválena VV ČOV dne 7. března 2023, je již 

konečnou variantou a v tomto znění je předkládána Plénu ČOV.  

 

5. RŮZNÉ 
Pingpongové stoly pro Ukrajinu 

R. Kumpošt informoval, že 10. 2. 2023 proběhlo jednání ČOV, NSA a Ministerstva zahraničních věcí, při 

kterém ministr Jan Lipavský vyzval ČOV k pomoci Ukrajině v rámci sportu, a to prostřednictvím 

generálního konzula ve Lvově Davida Nového. Preferovanou formou pomoci je materiální sportovní 

vybavení pro konkrétní subjekty. Předseda svazu stolního tenisu Zbyněk Špaček domluvil možnost 

nákupu 10 kvalitních pingpongových stolů pro vybrané školy vytipované konzulátem s 30% slevou. 

Dopravu zajišťuje MZV na vlastní náklady.  

U5/1/26-04-2023 VV ČOV schvaluje nákup vybavení pro stolní tenis (pingpongové stoly a 

příslušenství) v celkovém rozsahu 120 000,- Kč s DPH v rámci spolupráce s MZV, které budou věnovány 

partnerským subjektům na Ukrajině a pověřuje realizací nákupu a předáním sekretariát ČOV. 

 

 



 

Novela Zásad pro uznávání a přijímání nových členů 
F. Šuman představuje úpravy v Zásadách pro uznávání a příjímání nových členů. V novele je GAISF 

nahrazen organizací AIMS, dále byla přidána výjimka pro národní sportovní autoritu s více než 100letou 

tradicí na území ČR.  

 

USNESENÍ 

U5/2/26-04-2023 VV ČOV schvaluje novelu statutu Zásady pro uznávání a přijímání nových členů.  

 
Informace členů VV ČOV 

• Š. Strachová reaguje na protinávrh novely stanov – ČKFP je klenot ČOV, pokud by mělo docházet 

ke změně v zastoupení v plénu, chce být součástí diskuze.  

• K. Neumannová – Nezaznamenala, že by některý z členských svazů ve sportovním světě měl 

historicky problém, který by vyplýval ze Stanov ČOV.  

• Zbyněk Sýkora také reagoval na protinávrh stanov – jejich zastoupení by se zúžilo na 1 člena 

v plénu, musel by v rámci ČPV obhajovat proč k tomu došlo a v čem byla ta motivace. V případě 

dalšího jednání chce být také součástí diskuze.  

• G. Waage veřejně poděkoval L. Varhaníkovi za vedení rozpočtu 2022 – „státu navzdory“.  

• R. Kumpošt reagoval na příspěvky ke stanovám. Novelu nepovažuje pouze za technickou, nechce 

jít do konfliktu s olympijskými svazy. ČOV by byl jednotný, kdyby plénum o novele nehlasovalo. 

Dále informoval, že agendu udržitelnosti za odcházející Janu Janotovou převezme Martina 

Beszedesová. 

• L. Varhaník také nechce stát proti olympijským svazům. Nebývá zvykem, že na VV není shoda, 

neprospěje to českému sportu. Dále reaguje na poděkování za vedení rozpočtu 2022. 

Upřednostnil zájem ČOV za cenu mnoha nepříjemných diskuzí.  

• L. Varhaník dále informoval, že fenomén sportu znovu podpoříme Olympijským festivalem 

během OH Paříž – tentokrát na jezeru Most. Podpora projektu je zajištěna tak, abychom 

zachovali jeho udržitelnost.  

• Z. Haník vede složku, její členové jsou zástupci velkých svazů a soustředí se na to, na co velké 

svazy nemají prostor. Členy VV ČOV pozval na Trenéra roku (18.5., představení Pánská šatna). 

Doporučuje k poslechu podcast Přes příkop se zajímavými hosty.  

• P. Fousek reaguje na příspěvky Š. Strachové a K. Neumannové. Zmiňuje, jakým způsobem 

probíhaly jednání a odklad schválení Stanov FAČR na minulé valné hromadě spolku. 

• J. Bloudek – důležité abychom táhli za jeden provaz, měli jsme společný cíl. Daří se nám v 

ekonomice, marketingu, projektech. Doufá, že problém překleneme a zachováme si vzájemný 

respekt.   

• M. Ježdík informoval o konferenci Mosty (24.5.) a knize Tvůrce hry.  

• H. Moučková informovala o iniciativě Den bez výtahů. Sokol se zapojil do podpory Ukrajiny – 

vybrali 960 tis. Kč – dražba grafik, Sokolský běh. V sokolovnách ubytování sportovci. Dále 

informovala o akci Sokol roku 2022 a pozvala na komentované prohlídky Tyršova domu.  

• O. Svojanovský informoval pozitivně o Plese olympioniků a dále Běhu rodným krajem Jarmily 

Kratochvílové. 

 



 

U5/3/26-04-2023 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne  

14. 6. 2023 od 14:00. 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 


